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Kommunala pensionärsrådets protokoll 2023-11-21  

Tid och plats  
2023-11-21 klockan 09:00-12:05 i Heby folketshus, B-salen 

Beslutande ledamöter 
Annika Krispinsson (C) ordförande, Göran Hillbom (C), Pär Rickman (PRO Heby), Ulla-Britta Andersson 
(PRO Vittinge), Eva Lööf (PRO Tärnsjö), Birgitta Johansson (SPF Heby), Bernt-Erik Rutström (S), Ann-
Christin Grattback Åkerblom (S), Lennart Hognert (RPG Östervåla), Leif Nilsson (S), Curt Fogelin (PRO 
Östervåla) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Florence Emma Anvo (KD), Marie Tranell (PRO Heby), Gun Herou (PRO Vittinge), Gunilla Gustafsson (PRO 
Tärnsjö), Margareta Elmersjö (SPF Heby), Anders Kihl (RPG Östervåla), Ing-Marie Fogelberg (SD), Curt 
Fogelin (PRO Östervåla)  

Övriga närvarande 

Madeleine Dismats, nämndsekreterare, Sebastian Runbom, kommunsekreterare, Karin Johansson, 
verksamhetschef vård och omsorgsboende §§ 21-22, Erik Jansson, verksamhetscontroller § 21, Louise 
Preinitz, projektledare § 23. 

Val av justerare 
Pär Rickman 

Tid och plats för justering 
2023-11-27 klockan 09:00 i Kommunkontoret 

Justerade paragrafer 
§ 21- § 25  

Underskrift 

 _________________________________________________________________ 
Annika Krispinsson, ordförande 

 _________________________________________________________________ 
Pär Rickman, justerare 

 _________________________________________________________________ 
Madeleine Dismats, sekreterare 
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 
2023-11-21 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Justerade paragrafer 
§ 21- § 25  

Datum då anslaget sätts upp 
2023-11-27 

Datum då anslaget tas ned 
2023-12-19 

Underskrift 

_______________________ 
Madeleine Dismats 
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 Kpr § 21 Dnr KS/2023:78 735 

Behovsanalys för vård- och omsorgsboende i norra 
kommundelen 

 

Beslut 

 Lennart Hognert och Eva Lööf utses att delta på styrgruppsträff gällande nya Tallgården för 
att representera KPR på fredag 24 november kl. 13.00 då redan tillsatta representanter har 
förhinder. 

 Pensionärsorganisationerna som representeras i KPR uppdras att inkomma med skriftligt 
yttrande gällande behovsanalysen som ska vara vård- och omsorgsnämnden till handa senast 
den 4 januari 2024. 

 

Sammanfattning 

Verksamhetschef för vård och omsorgsboende och verksamhetscontroller från vård- och 
omsorgsförvaltningen är inbjudna till dagens sammanträde för att presentera och gå igenom 
behovsanalysen som tagits fram för Tallgården. Kommunala pensionärsrådet har fått ta del av 
behovsanalysen, tjänsteskrivelse, Hebygårdars preliminära hyresbedömning samt vård- och 
omsorgsnämndens beslut Von § 133. 

Vård- och omsorgsnämndens styrgrupp, tillika presidiet, har styrgruppsmöte gällande 
behovsanalysen på fredag den 24 november. Till detta möte har tidigare utsedda representanter 
från kommunala pensionärsrådet (KPR) bjudits in samt representanter från Östervåla 
utvecklingsråd. Dessvärre har båda KPRs representanter förhinder att delta på fredag varför KPR 
idag utser två representanter från pensionärsorganisationerna till just fredagens möte att 
representera KPR. Lennart Hognert (RPG Östervåla) och Eva Lööf (PRO Tärnsjö) föreslås att 
representera KPR vid styrgruppsmöte den 24 november 2023. 

Kommunala pensionärsrådet är rådgivande organ i kommunen och ska enligt sin instruktion ges 
möjlighet att inkomma med yttrande och synpunkt gällande planering av nya äldreboenden enligt 
§ 1, andra stycket punkt 3. Yttrandet från pensionärsorganisationerna behöver vara vård- och 
omsorgsnämnden till handa senast 4 januari 2023. 

Pär Rickman kallar till möte för pensionärsorganisationerna gällande yttrandet. Mötet blir 
troligen i Heby och i december. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 20 oktober. 
Behovsanalys för lokaler Tallgården. 
Preliminär hyresbedömning Hebygårdar. 
Von § 133. 

Delges 

Kommunala pensionärsrådet 
Kommunstyrelsen 
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Kpr § 22 Dnr KS/2023:33 106 

Mötesanteckningar från pensionärsorganisationernas förmöte 
 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 

Sammanfattning 
Pensionärsorganisationerna har under sitt förmöte den 30 oktober 2023 tagit fram följande 
frågor som de önskar få behandlade/besvarade under dagens sammanträde. 

Från föregående protokoll: Ingen av oss närvarande kunde återfinna det på nätet! Det 
borde sändas på mail! 
Protokollen ska delges samtliga i pensionärsrådet per mail efter justering. Det hade blivit fel vid 
delgivningen och det ska nu vara korrigerat. 

Vi vill ha ett riktigt svar på frågan om UNT till bibliotek, äldreboende och skolor! 
Anders Kihl (RPG Östervåla) har fått information om att åtminstone biblioteket i Östervåla 
kommer att erhålla UNT per post, alltså 2-3 dagar efter. Biblioteken kommer dock att 
tillhandahålla surfplattor för besökare som vill läsa tidningen. 

Minken: inget svar från enhetschef kultur och fritid gällande lån av lokal för PRO. 
Nämndsekreterare påminner enhetschef för kultur och fritid att kontakta PRO Vittinge. 

Förvaring av avlidna. Kylrum? Lokal för kistläggning? Rutiner när någon avlider på 
rummet? Gällande Lövsta. 
Verksamhetschef för vård- och omsorgsboende informerar att det inte finns något kylrum eller 
annat särskilt avsett rum för kistläggning på Lövsta. Det är heller inget som är med i 
behovsanalysen för nya Tallgården. Pensionärsrådet påtalar också att hissen på Lövsta är trång 
vid denna typ av händelse. 
Verksamhetschef tar med sig synpunkterna och ser över vilka möjligheter som finns dels för 
Lövsta, dels för behovsanalysen för Tallgården. 

Förslag att sammankalla verksamhetschefer för äldreboenden i kommunen. För att 
uppmuntra och underlätta deltagande i aktiviteter med stöd och hjälp av organisationer, 
föreningar, musiker, församlingar m.fl? 
Pensionärsorganisationernas fråga rör sig om att det på vissa vård- och omsorgsboenden är svårt 
för organisationer att komma in och ha aktiviteter för de äldre såsom läsa tidningen, spela musik 
m.m. Det upplevs som att det är olika på olika boenden och olika behandling beroende på vilka 
som kommer. 
Verksamhetschef tar med sig detta till ledningsgruppen för vård- och omsorgsförvaltningen. 

Lokal för frisör samt fotvård så att man kan beställa omvårdnad som kommer till 
äldreboendet? 
Pensionärsrådet meddelar att det är önskvärt med ett rum på vård- och omsorgsboendena som är 
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utrustat med ex. frisörstol och handfat samt fotvårdsutrustning. Syftet är att rummet ska kunna 
bokas av oberoende frisör/fotvårdare eller liknande som bokats för behandling av brukare som 
bor på boendet. Verksamhetschef tar med sig synpunkten. 

Mötesplatser, bemanning, aktiviteter, hur kommer besökare dit? 
Bemanning: Två heltidstjänster, En aktivitetsvärd i norr som är två dagar i Tärnsjö och två dagar i 
Östervåla. En tjänst i Heby som aktivitetsvärd och samordnare. Dessa två tjänster har även i 
uppdrag att hålla i anhöriggrupper med inriktning äldre. Samt utbildningar MHFA (första hjälpen 
för psykisk hälsa) äldre för samordnaren. 
Aktiviteter: Gymnastik, styrketräning, balansträning, bingo, målarkurs, handarbete, samtalsgrupp, 
kortspel och andra spel, föreläsningar. Även mycket fika och samtal. 
Hur kommer besökare dit?: Promenader, egen bil eller färdtjänst. 
Mötesplatsen i söder är bara på ett ställe (Heby) – går det att göra som i norr att det även skulle 
vara i Vittinge och Morgongåva någon dag? Frågan och önskemålet överlämnas till enhetschef för 
bistånd. 
 

 

Beslutsunderlag 
Mötesanteckningar, 30 oktober 2023. 
Muntlig information. 
Svar från enhetschef bistånd, 13 november 2023. 

 

 
Delges 

Enhetschef IFO Bistånd 
Verksamhetschef vård- och omsorgsboende 
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Kpr § 23 Dnr KS/2023:29 105 

Ej biståndsbedömda förebyggande insatser för äldre 
 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 

Sammanfattning 
Projektledare Louise Preinitz från vård- och omsorgsförvaltningen är inbjuden till dagens 
sammanträde. 

Det finns ett uppdrag från ledningsgruppen på vård- och omsorgsförvaltningen att arbeta med 
hälsofrämjande och förebyggande arbete inom målgruppen äldre. Projektet kommer finansieras 
med statsmedel. I arbetsgruppen för projektet ingår enhetschef bistånd, verksamhetschef 
IFO/bistånd, förändringsledare god och nära vård och projektledare. Projektledaren för projektet 
är med på dagens sammanträde för att prata om arbetet och främst för att få in synpunkter om 
vad som kan bli bättre från pensionärsrådet. 

Just nu pågår en kartläggning, omvärldsbevakning och inventering inom följande områden: 

 Förebyggande och hälsofrämjande insatser för äldre.  
 Anhörigstöd.  
 Hälsosamtal med syfte att förebygga ofrivillig ensamhet. 

 

En fråga som redan diskuterats på dagens sammanträde som sammanfaller med området är 
mötesplatser för äldre i södra kommundelen. Det är önskvärt att se över om det kan hanteras på 
liknande sätt som i norr med att skifta mellan de olika orterna och på så vis även få in någon dag i 
Vittinge och Morgongåva också. Detta eftersom det inte alltid är lätt att ta sig mellan orterna för 
äldre. 

Pensionärsorganisationerna som representeras i det kommunala pensionärsrådet uppmanas att 
skicka in sina synpunkter och önskemål till projektledare Louise Preinitz så hon kan ta med detta 
i arbetet framåt. Kontaktuppgifter till henne skickas ut tillsammans med delgivning av protokollet 
när det justerats. 

 

Beslutsunderlag 
Muntlig information. 

Delges 

Kommunala pensionärsrådet 
Projektledare 

  

Heby kommun
Dnr: Kpr/2023-11-21
HandlingsId: 2023:2776
Datum: 2023-11-27



PROTOKOLL 
2023-11-21 
Kommunala pensionärsrådet

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 8(10)

Kpr § 24 Dnr KS/2023:34 106 

Föredragning av poltiker valda till kommunala 
pensionärsrådet 

 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för föredragningarna. 
 

Sammanfattning 
Vid varje sammanträde för pensionärsrådet föredrar de deltagande representanterna från 
respektive nämnd vad som är på gång inom deras olika verksamheter. 

Göran Hillbom (C) för utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden jobbar på med insatser för att förbättra resultaten i skolan. Man försöker 
komma in i tidig ålder. Utbildningsnämnden arbetar med TSI, tidigt samordnade insatser, och har 
även startat upp en föräldrautbildning som riktar sig till alla föräldrar i kommunen. Det finns även 
ungdomscoacher och närvaroteam som arbetar med ungdomar på olika sätt. Insatserna har gett 
en förbättring, men det är insatser som måste ses som en mer långsiktig lösning och att effekterna 
kommer synas efter ett längre tag. Årets avgångsklass, årskurs 9, hade bra resultat, 89 % hade 
gymnasiebehörighet. 
Utbildningsnämnden har även gjort studiebesök vid Vittinge skola och förskola. Ny upphandling 
för ombyggnation av Harbo skola och nybyggnation av Harbo förskola pågår. Fler företag är 
intresserade denna omgång. 
Det råder en viss oenighet inom politiken i kommunen gällande skolstrukturen. Styret är överens 
om att alla skolor ska behållas. Vissa vill lägga ner vissa skolor och vissa vill att situationen ska ses 
över. 

Ann-Christin Grattback (S) för kommunstyrelsen: 
Vid senaste sammanträdet fick kommunstyrelsen en genomgång i upphandling och hur det går 
till.  Det är en svag ekonomi, men den går ihop. På kommunfullmäktige ikväll kommer mål och 
budet för 2024, plan 2025-2026, att beslutas. 
kommunstyrelsen har också fått information från VAFAB om fastighetsnära insamlingar av 
förpackningar. På kommunkontoret pågår ett arbete om flexibla arbetsplatser. Kultur- och 
fritidsenheten ska flytta in i kommunkontoret.  
Kommunstyrelsen har även fattat beslut om att förlänga ungdomscoacherna via den sociala 
investeringsfonden. 

Bernt-Erik Rutström (S) för samhällsbyggnadsnämnden: 
Det pågår arbete med att valla in reningsverket i Heby för framtida försäkring vid 
översvämningar. Man bygger även om lite i reningsverken, ex. vad gäller elcentralerna som flyttas 
till högre punkt. Nya omklädningsrum byggs också om, nu anpassat för dam och herr. 
Belysningen har varit ett stort samtalsämne och diskussion därom pågår. Det finns ett beslut från 
2019 att kommunen inte ska betala belysningen längs vägverkets vägar samt för privata 
samfälligheter. Vägverket har i dagsläget inte övertagit belysningen eller satt upp egen längs sina 
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vägar vilket innebär att belysningen släckts. Vägverket har informerat om att eventuellt ta över år 
2029. Dock har Heby kommun utifrån trafiksäkerheten valt att gå in och tända belysningen i 
Huddunge mellan skola och dagis trots att ansvaret ligger hos vägverket. Det pågår också 
diskussion om att tända belysningen i Haga mellan de två busshållplatserna. 
Inom kosten har en omorganisation skett genom omvandling av en tjänst så det finns ytterligare 
en chef. Syftet är att minska matsvinnet. Man har bl.a. valt att göra och sölja matlådor av mat som 
gått ut från köket men inte gått åt. Detta eftersom maten inte får frysas in igen. Detta görs i Heby 
skola och Östervåla skola. 

Leif Nilsson (S) Hebygårdar/Hebyfastigheter: 
Just nu görs många investeringar. Mycket inom utbildningsnämndens område. Utöver detta finns 
färdiga planer för bostäder i Morgongåva. Därutöver pågår hyresförhandlingar. På fredag är det 
möte gällande omvärldsanalys i husnivå. 

Annika Krispinsson (C) för vård- och omsorgsnämnden: 
Det är fortsatt en besvärlig situation inom individ- och familjeomsorgen med höga volymer av 
placeringar och omhändertaganden. Även placeringar inom skyddat boende har ökat. 
Försörjningsstöd som ökat kraftigt på senare år har börjat ”plana ut”. Däremot är kostanden per 
hushåll ökat. 
Arbetsbelastningen på socialsekreterarna är stor och är ett bekymmer. 
På förra sammanträdet diskuterades vilket område nämnden ska ta upp för sin internkontroll 
under 2024. Ett område som diskuterats som intressant är hot och våld, om vi jobbar rätt inom 
området och hur situationen är för personalen. 
På kommunens vård- och omsorgsboenden arbetar man med projektet ”Stjärnmärkt” som är en 
utbildning inom demensvård som är mer personcentrerad. Vård- och omsorgsboendet 
Kvarnängen är nu ett stjärnmärkt boende eftersom minst 80 % av personalen gått utbildningen. 
Ambitionen är att Heby kommun ska bli en ”Stjärnmärkt kommun”. Ett av de större ärendena 
inom vård- och omsorgsnämnden har varit behovsanalysen för nya Tallgården. Nu inväntar 
nämnden synpunkter och yttrande från kommunala pensionärsrådet innan man kan gå vidare för 
beslut om behovsanalysen. 
Rekryteringen av fysio- och arbetsterapeuter har ökat vilket är mycket positivt eftersom det är ett 
mycket svårrekryterat område. Även bemanningen av egna sjuksköterskor har ökat vilket 
förhoppningsvis leder till minskade kostnader för hyrpersonal. Man har även anställt 
specialistundersköterskor som ska underlätta för sjuksköterskorna genom att dom kommer 
kunna göra vissa av sjuksköterskornas arbetsdelar (som får delegeras). 
Ekonomin inom vård- och omsorgsnämnden går dåligt, men tack vare ett statsbidrag som 
erhållits på grund av att förvaltningen minskat antalet timanställda och ökat antalet anställda så 
prognostiseras resultatet för 2023 hamna på -7,9 mkr istället för – 17-18 mkr. 
Nämnden fick även en genomgång av projektet LOKUS vid sitt föregående sammanträde. LOKUS 
är ett projekt som finansieras via samordningsförbundet och syftar till att få individer som står 
långt från arbetsmarknaden till studier eller arbete. Det görs genom samordnade insatser mellan 
kommunen, regionen, arbetsförmedlingen och försäkringskassan. Detta ska göra att individen får 
det stöd som behövs från respektive huvudman och inte ”hamnar mellan stolarna”. 

 

Beslutsunderlag 
Muntlig information  
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Kpr § 25 Dnr KS/2023:109 006 

Kommunala pensionärsrådets sammanträdesdagar för 2024 
 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådets sammanträdesdagar för 2024 fastställs enligt följande: 
- Onsdag 21 februari kl. 09.00 
- Onsdag 29 maj kl. 09.00 
- Onsdag 11 september kl. 09.00 
- Onsdag 27 november kl. 09.00 

 

Sammanfattning 
Kommunala pensionärsrådet har att besluta om sina sammanträdesdagar för 2024.  

Följande förslag föreligger: 

Månad Stoppdatum Utskick Sammanträde 

februari  15-feb 21-feb 

maj  22-maj 29-maj 

september   04-sep 11-sep 

november    20-nov 27-nov 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 10 november 2023. 

 

 
Delges 

Kommunala pensionärsrådet 
Kalendariet 
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